

**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KETIGA BELAS
PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT MALAYSIA**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB. Datuk Haji Abdul Azeez bin
Abdul Rahim [BALING]**

TARIKH : 19.03.2014 (RABU)

NO. SOALAN : 13

Minta **MENTERI KEMAJUAN LUAR BANDAR DAN WILAYAH** menyatakan inisiatif Kementerian dalam merangka perancangan luar bandar di kawasan Baling daripada segi peningkatan taraf hidup dan ekonomi setempat terutamanya penoreh getah.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua,

Kementerian melalui Pihak Berkuasa Pekebun Kecil Perusahaan Getah (RISDA) sememangnya memberi tumpuan kepada masyarakat luar bandar terutama masyarakat pekebun kecil dalam usaha memastikan kesejahteraan mereka sentiasa berada pada tahap yang baik.

Bagi tahun 2014, RISDA telah memperuntukkan bantuan untuk program-program seperti berikut :

- i. Program Tanam Semula berjumlah RM7.9 juta** untuk kawasan Baling bagi membantu dan menggalak lebih ramai peserta menyertai program ini;
- ii. Program Peningkatan Produktiviti Getah** telah **diperuntukkan RM1.0 juta** bagi memastikan pengeluaran hasil dan produktiviti kebun dapat ditingkatkan;
- iii. Program Pembangunan Infrastruktur Pemasaran** dengan pembinaan sebanyak

empat (4) buah Depo Belian **berjumlah RM96 ribu** pada tahun ini bagimemastikan pekebun kecil menikmati pulangan harga yang lebih baik; dan

- iv. Program Aktiviti Ekonomi Tambahan** turut dijalankan di daerah Baling dengan jumlah **peruntukan sebanyak RM210 ribu**. Tujuan adalah untuk peningkatan taraf hidup melalui program keusahawanan di kalangan masyarakat luar bandar.

Tuan Yang Dipertua, selain daripada itu RISDA turut mensasarkan **28 orang pekebun kecil untuk menjadi usahawan RISDA** dalam memberi kesedaran, peluang dan menggalakkan penglibatan masyarakat luar bandar terutama pekebun kecil dan penoreh melalui penyertaan dalam **Kelab Usahawan RISDA (RISEC), Pergerakan Wanita Pekebun Kecil (PWPK) dan Koperasi Pekebun Kecil (KPK)**.

Keseluruhan jumlah yang telah diperuntukkan untuk program-program yang telah dijalankan pada tahun 2014 adalah **sebanyak RM9.2 juta** di kawasan Baling bagi

merangka perancangan luar bandar dari segi peningkatan taraf hidup dan ekonomi setempat terutamanya penoreh getah.